
Rada Miasta Lędziny  

Radni - Sesja  

Protokół nr XIV/2025  

XIV Sesja w dniu 31 marca 2025 r. Obrady rozpoczęto 31 marca 2025 o godz. 15:00,  

a zakończono o godz. 19:55 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Anna Adamczyk 

2. Grzegorz Berger 

3. Rafał Czarnuch 

4. Agnieszka Czerniak 

5. Maria Głos 

6. Grzegorz Kiełtyka 

7. Ireneusz Kokosiński 

8. Bogdan Kupczyk 

9. Monika Mazgaj 

10. Bogusław Noras 

11. Mariusz Prasak 

12. Bogdan Radoń 

13. Jerzy Trojnar 

14. Edward Urbańczyk 

15. Paweł Wanot opuścił posiedzenie o godzinie 19:05.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miasta na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2024, poz. 1465 ze zm.) otworzył XIV Sesję 

Rady Miasta.  

 

Przewodniczący przywitał radnych, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu Miasta. 

Obecność potwierdziło 14 radnych. Przewodniczący oznajmił, że obrady są prawomocne oraz 

transmitowane za pomocą programu eSesja. Lista obecności z programu eSesja stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Poinformował również, że na podstawie Statutu Gminy Lędziny przed rozpoczęciem sesji  

nie zgłosili się mieszkańcy do zabrania głosu podczas posiedzenia. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Burmistrz Miasta Lędziny Marcin Majer zgłosił wniosek o poszerzenie porządku obrad. 

 

 Głosowano wniosek w sprawie: 

 Wniosek o treści: wnoszę o poszerzenie porządku obrad o punkt pn. ,, Przedstawienie sposobu 

oraz zasad gospodarowania majątkiem Gminy Lędziny’’ jako punkt 8 posiedzenia wraz 

 ze zmianą numeracji kolejnych punktów. 



Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

 ZA (14) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot 

NIEOBECNI (1) Rafał Czarnuch 

 

Wniosek przegłosowany pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 Przyjęcie porządku obrad po zmianach. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

 ZA (14) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot 

NIEOBECNI (1) Rafał Czarnuch 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Lędziny z dnia 

18.02.2025r. 

 

Przewodniczący poinformował, że w ustawowym terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu, 

po czym poddał go pod głosowanie. 

 

 Głosowano w sprawie: 

 Przyjęcie protokołu z XII Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta Lędziny z dnia 18.02.2025r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

 ZA (14) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot 

NIEOBECNI (1) Rafał Czarnuch 

 

Protokół został przegłosowany pozytywnie. 

 

4. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Miasta Lędziny z dnia 24.02.2025 r. 

 

Przewodniczący poinformował, że w ustawowym terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu, 

po czym poddał go pod głosowanie. 

 

 Głosowano w sprawie: 

 Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Miasta Lędziny z dnia 24.02.2025 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



 ZA (14) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot 

NIEOBECNI (1) Rafał Czarnuch 

 

Protokół został przegłosowany pozytywnie. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Miasta poinformował, że sprawozdanie w rozbudowanej formie znajduje 

 się w aplikacji eSesja oraz przedstawił najważniejsze informacje o działaniach i sprawach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

 

Informacje obejmowały: 

 

• Podpisanie umów, aneksów i porozumień.  

• Wyniki przetargów.  

• Nowe zarządzenie w sprawie przeprowadzenia kontroli zbiorników bezodpływowych oraz 

przydomowych oczyszczalni ścieków na nieruchomościach położonych na terenie Gminy 

Lędziny.  

• Wskaźnik segregacji odpadów – poziom przygotowania do ponownego użycia i recyklingu 

za rok 2024.  

• Otrzymanie dofinansowania z projektu pn. „ Aktywne Place Zabaw” dla Oddziału 

Miejskiego Żłobka przy ul. Paderewskiego w Lędzinach - Referat Funduszy Zewnętrznych 

przygotowuje stosowne oświadczenia o przyjęciu dofinansowania. 

• Otrzymanie 733 tysięcy złotych na budowę 15 lokali mieszkalnych z Górnośląsko-

Zagłębiowskiej Metropolii. 

• Powstanie zakładki pn. ,,inwestycje’’, w której zostaną umieszczone inwestycje 

miejskie oraz inwestycje zewnętrzne.  

• Zakup samochodu oznakowanego dla Straży Miejskiej.  

• Składanie uwag do Miejscowych Planów Zagospodarowania Przestrzennego.  

• Adaptację budynku przy ul. Stadionowej w Lędzinach na Żłobek Miejski – W trakcie 

odbioru końcowego. 

• Kompleksową modernizację Ośrodka Rekreacyjno-Sportowego Centrum  

– Zakończono inwestycję. 

• Przebudowę skrzyżowania ul. Jagiellońska z ul. Pokoju – Podpisano porozumienie  

o finansowaniu ze starostwem. 

• Przebudowę ul. Grunwaldzkiej – W oczekiwaniu na dofinansowanie. Lista rezerwowa. 

• Budowę drogi ul. Żeromskiego – Podpisano umowę. 

• Przebudowę ul. PCK w Lędzinach – Prace projektowe aneksowany termin do 31 marca 

2025. 

• Przebudowę ul. Zabytkowej i ul. Gałczyńskiego w Lędzinach – Prace projektowe 

aneksowany termin do 30 czerwca 2025. 

• Budowę ul. Polnej w Lędzinach – Podpisano umowę. 

• Przebudowę ul. Wiosennej – Procedura aktualizacji dokumentacji w toku. 

• Budowę chodnika przy ul. Lewandowskiej od skrzyżowania z ul. Palmową do osiedla 

Gwarków – Podpisano umowę. 

• Budowę drogi - Al. Matki Bożej Różańcowej (połączenie os. Długosza i Ziemowit 

 z os. Centrum) – W trakcie ustalania przebiegu drogi. 



• Budowę kładki pieszo-rowerowej wraz z chodnikiem łączącą os. Ziemowit 

 z os. Długosza – Procedura wyboru projektanta zostanie połączona z procedurą wyboru 

projektanta budowy drogi - Al. Matki Bożej Różańcowej. 

• Budowę parkingów na osiedlu Ziemowit – Wykonane koncepcje parkingu. 

• Wykonanie utwardzenia terenu pod parking na ul. Kolonia Piast – Wykonano 

koncepcje. 

• Budowę zatoki autobusowej przy ul. Lędzińskiej – Zakończono etap projektowania. 

Koszt wykonania zatoki (kierunek Centrum) 225 000,00 zł. 

• Mieszkania socjalne - budowę lokali wraz z zagospodarowaniem terenu – Wydano 

warunki zabudowy. 

• Termomodernizację budynku przy ul. Kontnego 34 w Lędzinach – W oczekiwaniu  

na dofinansowanie. 

• Budowę sali gimnastycznej przy SP 3 w Lędzinach – Podpisano umowę. 

• Modernizację oczyszczalni ścieków "Hołdunów" w Lędzinach – Przekazano  

plac budowy. Rada budowy 27.02.2025. 

• Rewitalizację terenów zieleni miejskiej usytuowanych przy ul. Gajowej – PFU  

w opiniowaniu. 

• Wykonanie oświetlenia ulicznego - ul. Lędzińska – Podpisano umowę. 

• Wykonanie oświetlenia ścieżki rowerowej na ul. Jagiellońskiej – Podpisano umowę. 

• Wykonanie oświetlenia boiska treningowego, kortów oraz ul. Stadionowej  

od przedszkola do parkingu – Aktualizacja kosztorysów. Przesunięcie środków  

na realizację. 

• Wykonanie oświetlenia przejść dla pieszych na ul. Hołdunowskiej – Zwrócono  

się z wnioskiem do starostwa o możliwości pomocy finansowej. Starosta traktuje 

doświetlenie przejścia jako zadanie własne gminy. 

• Budżet Obywatelski - Siądź i odpocznij - ławki w każdej dzielnicy (Hołdunów)  

– Lokalizacja ławek w uzgodnieniach. 

• Modernizacja budynku Miejskiego Ośrodka Kultury przy ul. Hołdunowskiej 39  

w Lędzinach – Wykonawca zawnioskował o przekazanie placu budowy. Konserwator 

wydał decyzje dotyczące rozbiórki. 

• Modernizacja Pomnika Weteranów Powstań Śląskich przy ul. Lędzińskiej w Lędzinach 

– Analiza ankiet. 

• Przebudowa stadionu miejskiego przy ul. Stadionowej – Trwa aktualizacja 

kosztorysów. 

• Kompleksowa modernizacja Ośrodka Rekreacyjno-Sportowego "Centrum" . 

• Wykonanie boiska do koszykówki na osiedlu Długosza – Wystąpiono  

o dofinansowanie. 

• Modernizacja boiska przy ul. Grunwaldzkiej – Wykonano mapy do celów 

projektowych. Procedura wyboru wykonawcy w trakcie. 

• Budowa pełnowymiarowego boiska ze sztuczną nawierzchnią ul. Stadionowa – 

• Modernizacja placu zabaw przy ul. Botanicznej – Wykonano mapy do celów 

projektowych. Zlecono projekt. Umowa na montaż urządzeń zabawowych oraz ułożenie 

mat przerostowych podpisana. Projekt złożono w starostwie. 

• Rewitalizacja placu zabaw przed szkołą (ul. Goławiecka 36) – Wykonano mapy  

do celów projektowych. 

• Wykonanie monitoringu placów zabaw – Podpisano umowę. 

• Modernizacja placu zabaw przy ul. Grunwaldzkiej – Wykonano mapy do celów 

projektowych. Zlecono projekt. Umowa na montaż urządzeń zabawowych oraz ułożenie 

mat przerostowych podpisana. Projekt złożono w starostwie. 



• Modernizacja placu zabaw przy ul. Kontnego wraz z wykonaniem wiaty – Podpisano 

umowę na wykonanie wiaty. Podpisano umowę na wykonanie podłoża i fundamentów 

pod wiatę. 

• Budowa skate parku przy ul. Stadionowej – Podpisano umowę z projektantem, geodetą 

i geologiem. Trwają konsultacje z młodzieżą za pośrednictwem szkół. 

• Nadanie nowych funkcji terenu poprzemysłowego w Gminie Lędziny poprzez 

utworzenie Lędzińskiego Parku Edukacji Rowerowej – Wykonano PFU. 

• Remont dróg gminnych: 

− Reymonta – Podpisano umowę z wykonawcą. 

− Czapli – Ogłoszono przetarg. 

− Dobra – Ogłoszono przetarg. 

− Harfowa – Otwarto przetarg. 

− Hołdunowska boczna – Aktualizacja kosztorysów. 

− Chodnik Fredry – Uzyskano zgodę wejścia w teren działek skarbu państwa. 

Wykonano kosztorysy. 

 

Radny Paweł Wanot zadał szereg szczegółowych pytań dotyczących m.in. sytuacji 

mieszkańców eksmitowanych z budynku przy ul. Pokoju 106 oraz budowy mieszkań 

kontenerowych, lokalizacji nielegalnych imigrantów, sytuacji finansowej systemu 

gospodarowania odpadam, realizacji inwestycji takich jak żłobek, monitoring czy parkingi. 

Radny wniósł również o zwiększenie dostępności informacji o miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego poprzez publikację w mediach społecznościowych  

i na stronie internetowej miasta. 

 

Burmistrz odniósł się do zgłoszonych przez radnego pytań informując, że nie ma prowadzonych 

rozmów na temat relokacji imigrantów do budynku przy ul. Hołdunowskiej 39, a w sprawie 

budynku przy ul. Pokoju 106 lokale socjalne zostały już zabezpieczone, a docelowe kontenery 

powinny być gotowe do lipca.  

 

Odniósł się także do stanu realizacji inwestycji: trwają prace projektowe i formalne przy żłobku 

miejskim, planowane są działania remontowe w Miejskim Ośrodku Kultury, rozbudowa 

monitoringu obejmie place zabaw i obiekt ORS Centrum, kwestia zatoki autobusowej przy  

ul. Lędzińskiej pozostaje otwarta z uwagi na brak poparcia ze strony powiatu. Jeżeli chodzi  

o ewentualną odbudowę mostku wskazał, że nie znajduje się ona na terenie gminy a koszty 

budowy będą milionowe, dlatego trzeba znaleźć rozwiązania dla tej inwestycji. W zakresie 

gospodarki odpadami wskazał na poprawę segregacji, zaangażowanie wspólnot  

i uwzględnienie kompostowników, co pozytywnie wpłynęło na wskaźniki. 

 

Skarbnik Miasta Lędziny przedstawiła, że planowane dochody z tytułu odpadów na 2024 rok 

wynoszą 5 880 000 zł. Wydatki w pierwszym kwartale to 1 620 000 zł (20% planu). Zaległości 

są mniejsze niż w poprzednich latach.  

 

Radny Mariusz Prasak zapytał o zabezpieczenie przestrzeni ładunkowej w nowym 

samochodzie oraz o koszt obsługi przez schronisko dla zwierząt, zarówno w roku ubiegłym, 

jak i w nowej umowie z schroniskiem w Tychach. 

 

Burmistrz poinformował o zakupie nowego samochodu dla gminy, który wymaga dodatkowego 

zabezpieczenia - na dzień dzisiejszy samochód nie posiada zabezpieczenia. Kierownik Referatu 

Ochrony Środowiska wypowiedziała się w temacie zmniejszenia kosztów opieki nad 

zwierzętami z około 180 000 zł do około 85 000 zł dzięki negocjacji umowy ze schroniskiem. 



 

Radny Ireneusz Kokosiński dopytał o projekt budowy drogi na ulicy PCK. Burmistrz 

przedstawił, że projekt budowy drogi jest w fazie projektowania, a realizacja uzależniona jest 

od uzyskania pozwolenia na budowę. Burmistrz zobowiązał się do dalszej współpracy  

z powiatem w celu realizacji inwestycji drogowych i poprawy infrastruktury. 

 

Radny Paweł Wanot zadał pytanie dotyczące problemu z parkowaniem na osiedlu Długosza, 

zwracając uwagę na trudności związane z brakiem wystarczającej liczby miejsc parkingowych 

w tej okolicy.  

 

Burmistrz Miasta Lędziny przedstawił kwestie parkingu i utwardzenia terenu, zaznaczając, 

 że zależy to od odpowiedniego nazewnictwa i dokumentacji. Dodał, że inwestycje, takie jak 

budowa zatoki, są priorytetowe, choć ich realizacja zależy od powiatu. Burmistrz wyraził 

gotowość do wystosowania pisma, choć nie spodziewa się dużego sukcesu. 

 

Radny Noras zadał pytania dotyczące budynku przy ulicy Pokoju 106, stanu nawierzchni  

na ulicy Wiosennej, kursowania autobusu M15 oraz planów budowy wiaty kontenerowej  

na odpady oraz spotkania dotyczącego transformację górniczą. Burmistrz wyjaśnił, że naprawa 

Wiosennej będzie wykonana w ramach letniego utrzymania, a autobusy M15 mają wrócić 

 po zmianie organizacji ruchu. Co do budynku przy ulicy Pokoju, gmina rozważa jego adaptację 

na mieszkania, a na temat wiaty burmistrz potwierdził, że planowane są odpowiednie 

inwestycje. 

 

Radna Anna Adamczyk wypowiedziała się w temacie firmy Budimex. Przedstawiła,  

że wniosła dwa wnioski o zmianę organizacji ruchu, aby przywrócić autobusy na drogach 

ekspresowych, argumentując, że koszt budowy alternatywnej trasy wynosi około pół miliona 

złotych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił, że podczas spotkania Głównego Instytutu 

Górnictwa omówiono transformację po likwidacji kopalni. Stwierdził, że gmina nie jest 

gotowa, a koszty budowy stacji uzdatniania wody powinny być pokryte z zewnętrznych źródeł. 

 

Burmistrz omówił inwestycje, w tym budowę hali sportowej przy SP3, planowaną na koniec 

wakacji oraz przebudowę ulicy PCK, która ma ruszyć w tym roku, odpowiadając na pytania 

Radnego Grzegorza Bergera.  

 

Radny Paweł Wanot zwrócił się z pytaniem, czy Miasto opiniowało zmianę trasy linii M15 oraz 

oczekuje, że Rada zostanie odpowiednio wcześnie poinformowana o planach dotyczących 

budynku przy Pokoju 106. Burmistrz poinformował, że Miasto nie opiniowało zmiany trasy 

M15, a decyzja była wynikiem zamknięcia drogi. Zapewnił również, że Rada zostanie 

zapoznana z koncepcją Pokoju 106 przed podjęciem jakichkolwiek decyzji. 

 

Radny Ireneusz Kokosiński poruszył kwestię gospodarowania wodą kopalnianą przez firmę 

Partner i zapytał, czy kopalnia rozważa współpracę w tym zakresie. Przewodniczący Rady 

odpowiedział, że takie działania należą do kompetencji Polskiej Grupy Górniczej, a gmina nie 

dysponuje odpowiednimi środkami. Burmistrz dodał, że temat został poruszony na spotkaniu 

 z przedstawicielami PGG i Miasto otrzymało pismo z prośbą o wskazanie możliwych 

kierunków współpracy. Podkreślił konieczność przygotowania się do transformacji 

energetycznej i zabezpieczenia przyszłych miejsc pracy. 

 



Radny Bogdan Radoń odniósł się do sytuacji z linią M15, wskazując na brak komunikacji 

między wykonawcą inwestycji a operatorem transportu – Budimex nie był świadomy, że linia 

korzysta z drogi S1, co skutkowało utrudnieniami. Zapytał również o aktualny status oferty 

zagospodarowania budynku dawnej porodówki. Burmistrz potwierdził, że temat jest aktualny 

 i poważny, a zainteresowana osoba zarządza już sąsiednim obiektem. Podkreślił jednak, że 

brak stanowiska Rady wstrzymuje dalsze działania. 

 

Radny Bogusław Noras nawiązał do wniosku z Komisji Rewizyjnej dotyczącego audytu  

ul. Lędzińskiej. Burmistrz poinformował, że stosowne pisma zostały wysłane i trwają 

oczekiwania na odpowiedź.  

 

Radna Agnieszka Czerniak wyraziła zadowolenie z zakupu nowego pojazdu dla Straży 

Miejskiej i doceniła rosnącą aktywność patroli. Jednocześnie zaapelowała o utrzymanie patroli 

pieszych w trudno dostępnych miejscach. Burmistrz zapewnił, że takie działania będą 

prowadzone, zwłaszcza popołudniami, i zachęcił radnych do zgłaszania lokalizacji 

wymagających częstszych kontroli. Radna Agnieszka Czerniak poprosiła o częstsze piesze 

patrole Straży Miejskiej, także niezależnie od zgłoszeń. Burmistrz potwierdził, że takie patrole 

są realizowane i raportowane codziennie. Radni mogą otrzymywać te informacje. 

 

Radna Anna Adamczyk zapytała, czy można wyposażyć strażników w sprzęt do badania 

popiołu, by skuteczniej kontrolować czym mieszkańcy palą w piecach. Zwróciła uwagę, 

 że obecnie nie nakłada się mandatów. Burmistrz wyjaśnił, że to wymaga większych nakładów 

i reorganizacji, ale potwierdził potrzebę lepszego sprzętu. Dodał, że kontrole ruszyły dopiero 

po jego objęciu funkcji i już przyniosły efekty. Zaproponował stworzenie programu wsparcia 

dla najuboższych na wymianę pieców. Radna Adamczyk poparła pomysł, ale podkreśliła, że  

w przypadkach spalania odpadów kontrola i reakcja są konieczne. 

 

Radny Ireneusz Kokosiński zapytał o możliwość wspólnych patroli z policją w weekendy. 

Burmistrz odparł, że na razie nie pozwalają na to zasoby kadrowe, ale taka współpraca może 

być możliwa w przyszłości. Radna Agnieszka Czerniak zgłosiła potrzebę sobotnich patroli 

Straży Miejskiej na targowisku, wskazując na problemy z parkowaniem i bezpieczeństwem. 

 

Radny Paweł Wanot zapytał o dofinansowanie modernizacji OSP. Burmistrz poinformował,  

że realizacja inwestycji możliwa jeszcze w tym roku. Radny Bogusław Noras podkreślił 

konieczność budowy parkingu przy targowisku i przestrzegł przed nadmiernym karaniem 

kierowców oraz nie widzi potrzeby, aby Straż Miejska prowadziła patrole na targowisku.  

 

Przewodniczący Rady poinformował o złożeniu wniosku dotyczącego oznakowania 

poziomego, co ma poprawić organizację ruchu w rejonie targu. 

 

6. Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego. 

 

Dyrektor Miejskiego ośrodka Pomocy Społecznej Agata Kurier, przedstawiła Panią Izabelę 

Kostkę – Przewodniczącą Zespołu Interdyscyplinarnego, która zaprezentowała sprawozdanie z 

działalności Zespołu.  

 

Przewodniczącą Zespołu Interdyscyplinarnego poinformowała, że Zespół Interdyscyplinarny 

działa od 2011 r. i składa się z członków reprezentujących różne instytucje, m.in. MOPS, 

Policję, placówki oświatowe, sąd, prokuraturę oraz organizacje pozarządowe. Do zadań 



Zespołu należy m.in. prowadzenie działań profilaktycznych, edukacyjnych i interwencyjnych, 

w tym realizacja procedury „Niebieskiej Karty”. 

Posiedzenia Zespołu odbywają się cyklicznie co dwa miesiące. W przypadku podejrzenia 

przemocy powoływane są grupy diagnostyczno-pomocowe, które analizują sytuację  

i podejmują odpowiednie działania wspierające. Zespół nie prowadzi postępowań dowodowych 

– jego celem jest wsparcie osób doświadczających przemocy. 

 

W odpowiedzi na pytania Radnego Pawła Wanota wyjaśniono, że wsparcie obejmuje pomoc 

psychologiczną, edukacyjną, prawną, a także interwencje w sytuacjach zagrożenia. Sprawcy 

przemocy kierowani są do specjalistycznych programów korekcyjno-edukacyjnych 

prowadzonych przez PCPR. 

 

Radna Agnieszka Czerniak poruszyła kwestię poprawy skuteczności działań pomocowych. 

Zwrócono uwagę na trudności kadrowe, w szczególności brak etatów dla psychologów, co 

ogranicza możliwości pomocy. Pomimo tego, Zespół podejmuje działania na miarę dostępnych 

zasobów, starając się zapewnić wsparcie osobom i rodzinom znajdującym się w sytuacji 

kryzysowej.  

 

Przedstawicielki Zespołu Interdyscyplinarnego zwróciły uwagę na brak mieszkania 

kryzysowego dla ofiar przemocy domowej, co znacząco utrudnia udzielenie natychmiastowego 

wsparcia. Burmistrz zapowiedział analizę możliwości przystosowania lokalu przy ul. Kupilasa 

na ten cel, podkreślając konieczność inwestycji i zapewnienia odpowiedniego bezpieczeństwa. 

 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

 

Przedstawicielka Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła Sprawozdanie 

 z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Przedstawiła 

skład zespołu oraz grupy wspomagające pracę.  

 

Radna Agnieszka Czerniak zapytała o działania w zakresie wczesnej interwencji wobec rodzin 

zagrożonych przemocą. Przedstawicielka komisji wyjaśniła, że postępowania wszczynane są 

po otrzymaniu zgłoszenia, które może pochodzić m.in. od policji, prokuratury czy instytucji 

społecznych. W kolejnym pytaniu radna poruszyła temat funkcjonowania świetlicy 

socjoterapeutycznej. Wyjaśniono, że dzieci kierowane są tam w sytuacjach niewydolności 

opiekuńczo-wychowawczej. Skierowanie poprzedza wywiad środowiskowy przeprowadzony 

przez pracowników OPS. 

 

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę.  

 

8. Przedstawienie sposobu oraz zasad gospodarowania majątkiem Gminy Lędziny. 

 

Pani Naczelnik Agnieszka Jałowiecka omówiła zasoby gminne, ich wyceny, sprzedaż 

 oraz dzierżawę. Podkreśliła, że gmina posiada wiele działek, ale ich sprzedaż spada z roku 

 na rok z powodu braku popytu. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Burmistrz podziękował za przedstawioną analizę dotyczącą nieruchomości i odniósł  

się do następujących kwestii: 

• Spadające dochody ze sprzedaży działek, 

• Potrzeba nowych źródeł dochodu,  



• Problemy z infrastrukturą na terenach budowlanych, 

• Plany zagospodarowania działki przy ul. Pokoju (Os. Centrum),  

• Kwestia dostępu do działki na ul. Lędzińskiej,  

• Zapotrzebowanie na lepsze przygotowanie terenów inwestycyjnych,  

 

Radna Anna Adamczyk poinformowała, że chciałaby zapytać o możliwość przesłania 

prezentacji na maila radnym, aby ci mogli zapoznać się z jej treścią, jeśli zajdzie taka potrzeba. 

Radna dopytała również o szczegóły dotyczące działki o cenie 16 zł za metr kwadratowy, którą 

w prezentacji wskazano jako przedmiot uchwały dotyczącej sprzedaży działek oraz o drogi 

dojazdowe do działek. Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami potwierdziła, 

 że większość działek w tej prezentacji nie miała drogi dojazdowej, natomiast dwie z nich 

posiadały dostęp do drogi, jednak nie nadawały się do zabudowy indywidualnej. Naczelnik 

wyjaśniła, że działka miała dostęp do drogi, jednak z powodu jej kształtu i położenia, nie była 

przeznaczona do zabudowy przez gminę. 

 

Radny Grzegorz Kiełtyka poruszył temat działek parkingowych na Osiedlu Długosza, 

dziękując Pani Naczelnik za podjęcie tematu. Przedstawił rozwiązywania braku miejsc 

parkingowych na tym osiedlu zaznaczając, że inwestor, który miał zbudować parkingi 

dwupoziomowe, ogłosił upadłość, co spowodowało trudności w realizacji wcześniejszych 

planów. Radny wspomniał, że obecnie ta większa kwadratowa działka jest własnością spółki, 

a mniejsza została sprzedana na aukcji komorniczej. Radny Grzegorz Kiełtyka podziękował 

również Burmistrzowi za poświęcony czas i spotkania w celu omawiania możliwych 

rozwiązań. Wyraził nadzieję na uzyskanie wsparcia w realizacji koncepcji i złożenie 

stosownego wniosku. 

 

Wiceprzewodniczący Bogdan Radoń poruszył temat działek na ulicy Hołdunowskiej, które 

zostały przekazane gminie na mocy decyzji komunalizacyjnej i sprzedane z zyskiem. 

Radny Paweł Wanot zauważył spadek dochodów z nieruchomości w ostatnich latach, 

wskazując na trudności związane ze sprzedażą dużych działek oraz zastój na rynku w 2020 

roku. Radna Anna Adamczyk zwróciła uwagę na 80% spadek dochodów z nieruchomości i 

zapytała o działania w celu uniknięcia błędów z przeszłości, szczególnie przy sprzedaży działek 

bez pełnego uzbrojenia. Burmistrz odpowiedział, że miasto stara się podejść do inwestycji 

kompleksowo, mimo trudności.  

 

Radny Grzegorz Berger zauważa, że w prezentacji o działkach podkreślił, że wiele z nich to 

tereny pod drogi. Prosi o listę działek powyżej 1 ha, które mogłyby być przeznaczone na 

inwestycje lub zabudowę. Uważa, że pomoże to w sprzedaży i uzbrojeniu działek, unikając 

problemów, jak w przypadku ulicy Spokojnej, gdzie koszt budowy mediów przewyższyłby 

zysk ze sprzedaży. Naczelnik odpowiedziała, że gmina ma niewiele działek inwestycyjnych, 

 a te, które ma, wymagają przygotowania prawnego, jak działki przy ulicy Kasztanowej.  

 

Podkreśla, że ważne jest odpowiednie przygotowanie działek przed sprzedażą, by uniknąć 

problemów prawnych. Burmistrz dodaje, że gmina ma kilka działek inwestycyjnych, np.  

na ulicy Zawiszy Czarnego, ale zasoby się kurczą. Podkreśla również potrzebę negocjacji  

w sprawie poszerzenia dróg serwisowych, co mogłoby zwiększyć wartość niektórych terenów. 

Radny Paweł Wanot wskazuje na potrzebę opracowania spójnego planu zagospodarowania 

przestrzennego, by lepiej wykorzystać potencjał działek, które nie mają dostępu do dróg, ale 

mogą stać się inwestycyjne w przyszłości. Burmistrz odniósł się do planu zagospodarowania 

terenów, wskazując, że planuje ograniczenie strefy przemysłowej w kierunku Tychów i na 

Zawiszy Czarnego oraz zmniejszenie rozpierzchłości terenów przemysłowych w Lędzinach. 



Podkreślił potrzebę wprowadzenia planów miejscowych, by uporządkować zabudowę, która 

przez wiele lat była zaniedbywana. Zauważył, że w porównaniu do innych gmin Lędziny mają 

tylko kilkanaście procent miejscowych planów, co wpływa na chaotyczną zabudowę. Mimo 

trudności, zapowiedział rozpoczęcie procedury kilku nowych planów, by zabezpieczyć interesy 

gminy i mieszkańców. Burmistrz także wskazał, że tzw. Olszyce mają potencjał inwestycyjny, 

chociaż nie ma jeszcze inwestora. 

Radny Mariusz Prasak wyraził zgodę na konieczność uporządkowania gospodarki komunalnej 

i inwestycji w mieście, zaznaczając, że decyzje te zostały podjęte wcześniej, ale teraz to radni 

muszą działać, by wprowadzić zmiany. Podkreślił, że jeszcze mają cztery lata kadencji, 

 by podjąć odpowiednie kroki. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych, dla których zarządcą jest Burmistrz Miasta Lędziny. 

 

Stanowiska Komisji:  

Komisja Gospodarki Miejskiej – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Miejskiej przedstawił projekt uchwały. 

 

 Głosowano w sprawie: 

 Głosowanie nad poprawkami do projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Głosowanie pozytywne. 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych, dla których zarządcą jest Burmistrz Miasta Lędziny wraz 

 z pozytywnie przegłosowanymi poprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer XIV/118/25 

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Radny Paweł Wanot zwolnił się z posiedzenia.  

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie „ Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lędziny w roku 2025." 

 



Stanowiska Komisji:  

Komisja Gospodarki Miejskiej – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska przedstawiła projekt uchwały. 

 

 Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Lędziny w roku 2025.".  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer XIV/119/25 

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcia na czas oznaczony 15 lat umowy dzierżawy powierzchni dachowej w Przychodni 

Specjalistycznej przy ul. Pokoju 17 pod montaż anteny przesyłowej telefonii komórkowej. 

 

Stanowiska Komisji:  

Komisja Gospodarki Miejskiej – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Opieki Zdrowotnej przedstawił projekt uchwały. 

 

 Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

na czas oznaczony 15 lat umowy dzierżawy powierzchni dachowej 

 w Przychodni Specjalistycznej przy ul. Pokoju 17 pod montaż anteny przesyłowej telefonii 

komórkowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer XIV/120/25 

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcia na czas oznaczony 15 lat umowy dzierżawy nieruchomości zlokalizowanej  

w Lędzinach, przy ul. Lędzińskiej. 

 

Stanowiska Komisji:  

Komisja Gospodarki Miejskiej – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  



 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami przedstawiła projekt uchwały. 

 

 Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

na czas oznaczony 15 lat umowy dzierżawy nieruchomości zlokalizowanej  

w Lędzinach, przy ul. Lędzińskiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (11) Anna Adamczyk, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz Kiełtyka, Ireneusz 

Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Mariusz Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, 

Edward Urbańczyk 

PRZECIW (1) Grzegorz Berger 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bogusław Noras 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer XIV/121/25 

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz 

Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego nieruchomości stanowiących własność Gminy Lędziny. 

 

Stanowiska Komisji:  

Komisja Gospodarki Miejskiej – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radny Bogusław Noras zadał pytanie dotyczące nieruchomości czy gmina posiada na nich 

jakiekolwiek obiekty, takie jak przystanki, które mogłyby wiązać się z przyszłymi 

obowiązkami finansowymi wobec powiatu. Zauważył, że powiat często oczekuje od gminy 

pieniędzy, ale nie od siebie. 

 

Naczelnik odpowiedziała, że nie ma informacji o takich obiektach, a załączniki graficzne oraz 

pozytywna opinia gospodarki miejskiej wskazują, że wszystkie działki znajdują się w pasie 

drogowym drogi powiatowej. Dlatego wszystkie kwestie związane z tymi terenami należą 

 do powiatu. 

 

 Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny na rzecz Powiatu 

Bieruńsko-Lędzińskiego nieruchomości stanowiących własność Gminy Lędziny. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (12) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Mariusz Prasak, Bogdan 

Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bogusław Noras 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 



Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer XIV/122/25 

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały XI/92/25 Rady Miasta Lędziny z dnia 27 

stycznia 2025 r. w sprawie przyjęcia statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej pod nazwą Miejski Zespół Opieki Zdrowotnej w Lędzinach. 

 

Stanowiska Komisji:  

Komisja Spraw Społecznych – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Dyrektor Miejskiego Zespołu Opieki Zdrowotnej przedstawił projekt uchwały. 

 

 Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały XI/92/25 Rady Miasta Lędziny z dnia  

27 stycznia 2025 r. w sprawie przyjęcia statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej pod nazwą Miejski Zespół Opieki Zdrowotnej w Lędzinach. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer XIV/123/25 

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

udzielanych z budżetu Gminy Lędziny dla publicznych i niepublicznych szkół, 

przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

 

Stanowiska Komisji:  

Komisja Spraw Społecznych – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych przedstawiła projekt uchwały 

 

 Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych 

 z budżetu Gminy Lędziny dla publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli, oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania  

i wykorzystania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 



 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer XIV/124/25 

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr VIII/55/15 Rady Miasta Lędziny 

 z dnia 30 kwietnia 2015 r. w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Lędziny 

konsultacji społecznych dotyczących projektu pn. "Budżet Obywatelski w Lędzinach". 

 

Stanowiska Komisji:  

Komisja Spraw Społecznych – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych przedstawiła projekt uchwały 

 

Wiceprzewodnicząca Maria Głos wyraża obawy co do uchylania obecnej uchwały przed 

wprowadzeniem nowej, obawiając się, że do momentu uchwalenia nowej uchwały mogą 

wystąpić problemy z realizacją projektów. Burmistrz wskazuje, że zmiana regulaminu nie jest 

pilna i można poczekać z uchwałą, choć niektóre zmiany, takie jak wprowadzenie platformy 

elektronicznej do głosowania, są w planach. Burmistrz zaznacza również, że zmiany mają  

na celu uproszczenie procedur i umożliwienie łatwiejszego głosowania i składania wniosków. 

 

Wiceprzewodnicząca podnosi także kwestię dotyczącą możliwości wydłużenia terminu 

składania wniosków, wspominając przykład Bierunia, gdzie termin był dłuższy. Obawia się też, 

że projekty ogólno-miejskie mogą nie zyskać poparcia w okręgach mniejszych, co może 

wpłynąć na wyniki głosowania. Burmistrz odpowiada, że kluczowe jest przekonanie 

mieszkańców, że projekty ogólno-miejskie mają wpływ na całe miasto, a nie tylko na konkretną 

dzielnicę. 

 

Wywiązała się dyskusja w temacie procedury wprowadzenia nowych zasad budżetu 

obywatelskiego, w tym możliwości zmiany terminu, obaw o skutki wprowadzenia projektów 

ogólno-miejskich oraz usprawnienia procesu głosowania za pomocą platformy elektronicznej. 

 

Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr VIII/55/15 Rady Miasta Lędziny z dnia 30 

kwietnia 2015 r. w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Lędziny konsultacji społecznych 

dotyczących projektu pn. "Budżet Obywatelski w Lędzinach". 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (10) Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Grzegorz Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, 

Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Mariusz Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward 

Urbańczyk 

PRZECIW (2) Maria Głos, Bogusław Noras 

BRAK GŁOSU (1) Anna Adamczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 



Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer XIV/125/25 

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Lędziny na 2025 rok. 

 

Stanowiska Komisji:  

Komisja Budżetu – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Skarbnik Miasta Lędziny Kinga Drabik przedstawiła projekt uchwały.  

 

 Proponuje się następujące zmiany do projektu uchwały Rady Miasta Lędziny w sprawie zmian 

w budżecie Miasta Lędziny na 2025 rok  

 

I Dochody  

 

Dział 758 Różne rozliczenia  

Proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę 290 529,00 zł z tytułu otrzymanych 

 z Ministerstwa Finansów środków z rezerwy na uzupełnienie dochodów gmin. Przyznanie 

powyższej kwoty związane jest z uwzględnieniem w budżecie na 2025 r. skutków wzrostu 

 o 5% średnich wynagrodzeń nauczycieli.  

 

Dział 801 Oświata i wychowanie  

Proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę 12 000,00 zł z tytułu wpływu nagrody dla 

Szkoły Podstawowej Nr 1 w Lędzinach, wygranej w konkursie na projekt „Zielonej pracowni” 

organizowanym przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Katowicach. Nagroda jest wkładem własnym na realizację projektu „Zielonej pracowni” przy 

dofinansowaniu z WFOŚiGW w wysokości 48 000,00 zł.  

 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  

Proponuje się zwiększenie planu dochodów o kwotę 35 000,00 zł w związku z wpływem 

środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Katowicach na prowadzenie punktu konsultacyjnego w ramach programu „Czyste 

powietrze”.  

 

II Wydatki  

 

Dział 801 Oświata i wychowanie – rozdział 80101 Szkoły podstawowe  

Proponuje się zwiększenie planu wydatków statutowych o kwotę 12 000,00 zł z tytułu z tytułu 

wpływu nagrody dla Szkoły Podstawowej Nr 1 w Lędzinach, wygranej w konkursie na projekt 

„Zielonej pracowni” organizowanym przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Katowicach. Nagroda jest wkładem własnym na realizację projektu 

„Zielonej pracowni” przy dofinansowaniu z WFOŚiGW w wysokości 48 000,00 zł. 2  

 

Dział 852 Pomoc społeczna – rozdział 85215 Dodatki mieszkaniowe  

Proponuje się zwiększenie planu wydatków z tytułu świadczeń na rzecz osób fizycznych  

o kwotę 95 000,00 zł na wypłatę dodatków mieszkaniowych dla mieszkańców miasta w roku 

2025. Zadanie jest realizowane przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Lędzinach.  

 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – rozdział 90004 Utrzymanie 

zieleni w miastach i gminach  



Proponuje się zwiększenie planu wydatków statutowych o kwotę 109 529,00 zł na konserwację 

skwerów miejskich.  

 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – rozdział 90005 Ochrona 

powietrza atmosferycznego i klimatu  

 

Proponuje się zwiększenie planu wydatków na wynagrodzenia i pochodne o kwotę 10 000,00 

zł oraz na wydatki statutowe o kwotę 25 000,00 zł w związku z wpływem środków  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 

prowadzenie punktu konsultacyjnego w ramach programu „Czyste powietrze”.  

 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – rozdział 90015 Oświetlenie ulic 

placów i dróg  

Proponuje się zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 81 000,00 zł na realizację 

zadania inwestycyjnego pn.: „Wykonanie oświetlenia boiska treningowego, kortów oraz 

 ul. Stadionowej od przedszkola do parkingu” jako zabezpieczenie środków na wykonanie I 

etapu oświetlenia.  

 

Dział 926 Kultura Fizyczna – rozdział 92601 Obiekty sportowe  

Proponuje się zmniejszenie planu wydatków majątkowych o kwotę (-) 81 000,00 zł w związku 

z powstałymi oszczędnościami przy realizacji zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa 

stadionu miejskiego przy ul. Stadionowej”. W ramach inwestycji zlecono wykonanie 

aktualizacji kosztorysu. Planuje się realizacje zadania w kolejnych latach przy udziale 

dofinansowania ze środków zewnętrznych, o które Gmina będzie aplikować w roku 2026.  

Z oszczędności w budżecie tegorocznym, proponuje się zwiększenie środków na wykonanie 

zadania inwestycyjnego pn.: „Wykonanie oświetlenia boiska treningowego, kortów oraz  

ul. Stadionowej od przedszkola do parkingu”.  

 

Dział 926 Kultura Fizyczna – rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej  

1. Proponuje się zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 66 000,00 zł 

 na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Modernizacja placu zabaw przy ul. Botanicznej”,  

2. Proponuje się zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 20 000,00 zł  

na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Modernizacja placu zabaw przy ul. Kontnego wraz 

z wykonaniem wiaty” na pokrycie kosztów wymiany nawierzchni placu zabaw.  

 

 Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Lędziny na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer XIV/126/25 

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

 



Brak zgłoszeń. 

 

19. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Lędziny poddał pod głosowanie następujące wnioski: 

 

1. Wniosek Radnego Grzegorza Kiełtyka o treści: wnoszę o projekt kompleksowej 

przebudowy układu drogowego wraz z dodatkowymi miejscami parkingowymi  

na osiedlu Długosza oraz przygotowanie tymczasowych miejsc parkingowych  

na działce miejskiej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Wniosek przegłosowany pozytywnie.  

 

2. Wniosek Przewodniczącego Rady Miasta o treści: wnoszę o oznakowanie 

kierunku jazdy samochodów na parkingu przy targowisku miejskim. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Wniosek przegłosowany pozytywnie.  

 

3. Wniosek Radnej Agnieszki Czerniak o treści: wnoszę o montaż 2 latarni 

parkowych na ścieżce łączącej Osiedle Centrum I oraz Centrum II (przy budynku 

nr 6, a Lędzińską 11a)  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Anna Adamczyk, Grzegorz Berger, Agnieszka Czerniak, Maria Głos, Grzegorz 

Kiełtyka, Ireneusz Kokosiński, Bogdan Kupczyk, Monika Mazgaj, Bogusław Noras, Mariusz 

Prasak, Bogdan Radoń, Jerzy Trojnar, Edward Urbańczyk 

NIEOBECNI (2) Rafał Czarnuch, Paweł Wanot 

 

Wniosek przegłosowany pozytywnie.  

 

Wiceprzewodniczący Bogdan Radoń podziękował za głosowanie nad zmianą w budżecie 

dotyczącą placu zabaw. Zwraca uwagę, że plac ten jest często odwiedzany przez mieszkańców, 

w tym rodziny z dziećmi z różnych części Lędzin. Następnie Radna Anna Adamczyk porusza 

temat obwodnicy ulicy Gwarków, wskazując na potrzebę współpracy z Gminą Miasto Imielin 

w tej sprawie. 



 

20. Komunikaty i informacje. 

 

Przewodniczący przypomniał o zbliżających się świętach oraz o obowiązkach radnych 

związanych z oświadczeniami majątkowymi. Przedstawił, że do wglądu w Biurze Rady jest 

pismo w sprawie Elektrowni od Miasta Rybnika. 

Radny Bogusław Noras dopytał o rozpatrzenie wniosku dotyczącego patronatu Świętego 

Klemensa I papieża i męczennika. Procedura nadania patronatu została wyjaśniona przez 

Sekretarz Miasta Lędziny.  

 

21. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zakończył o godzinie 19:55 obrady 

 XIV Sesji Rady Miasta słowami:  

„Zamykam obrady XIV Sesji Rady Miasta IX Kadencji”  

Szczegółowa dyskusja znajduje się pod linkami:  

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/2091/rada-miejska-ledziny.htm 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta Lędziny 

Edward Urbańczyk 

 

 

 Przygotował(a): Katarzyna Gąsiorczyk  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/2091/rada-miejska-ledziny.htm

